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 Ve čtvrtek 2. 2. 2017 proběhlo ve škole na Práchni školní 
kolo recitační soutěže. Všichni žáci měli za úkol přednést zvole-
nou báseň. Děti se snažily předvést svůj nejlepší výkon, porota 
vybírala nejlepší recitátory a sestavovala pořadí v jednotlivých 
kategoriích. Nebyla to jednoduchá práce, protože první dva            
z kategorie postupovali do dalšího kola klání malotřídek, které 
se konalo 8. 2. 2017 v Prysku.  
 V první kategorii se utkaly děti z MŠ a děti z první třídy.             
I když se ze školky zúčastnily jen dvě děti, byly velice úspěšné. 
První místo obsadil Péťa Jaška a třetí byla Simonka Nováková. 
Druhé místo vybojovala školačka Monička Gregorová.  
 Další kategorie byla druhá a třetí třída. Zde velice pěkně 
recitoval Matěj Bechyně, který vyhrál. Za ním se umístil Daniel 
Musil a třetí místo ve chlapecké sestavě doplnil David Jelínek.  
 V poslední kategorii, kterou tvořili žáci čtvrté třídy, bylo            
následující pořadí: první Karolína Buriková, druhý Lukáš Gregor 
a třetí Kristýna Jiříčková.  
 Postupující děti naši školu v Prysku dobře reprezentovaly             
a odnesly si do dalších let zkušenosti i hezký zážitek.  
 

Kolektiv učitelek ZŠ a MŠ Prácheň 

   Zimní dny jsou letos dlouhé, studené 
a hodně zasněžené, proto jsme uspořá-
dali Valentýnské posezení. Sešli jsme 
se opravdu v hojném počtu, hezky si 
popovídali, zazpívali a předali si valen-
týnské dárečky. Děkujeme a příště se 
moc těšíme.  

Romana Kučerová  
pečovatelská služba 

Recitační soutěž ve škole na Práchni  

Valentýnské posezení  Nenechte si ujít!  
Dan Přibáň  

český novinář, režisér a cestovatel  
a jeho poutavé vyprávění  

v pátek 17. března.  
Začínáme v 18.00 hodin  

v kině Hvězda!  
Prodej vstupenek  

u Kateřiny Löwyové na Městském 
úřadu -  

v předprodeji za 170 Kč,  
na místě 200 Kč.      

 KVĚTINY  PRO  ŠENOVSKÉ  
ŽENY  K  SVÁTKU   

MDŽ  8. 3. 2017 
 

   Ota již několik let s dětmi a se svojí har-
monikou mimo jiné hraje  na kamenickoše-
novském náměstí k tradičnímu svátku - 
Mezinárodní den žen 8. března. 
   A pro letošní oslavy jsme se zpěváčky 
dostali pro ženy, slečny, maminky a dámy 
200 květin  od městského úřadu. Tímto 
Otík moc děkuje radnici za podpoření 
legrační vzpomínkové kulturní akce v Še-
nově. Hrajeme s kytičkami a harmonikou 
podle počasí ve středu 8. března 2017            
od 13 hod. do 16 hod. na našem náměstí. 
       Ota Vejskal 
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KOLOKRÁM s.r.o. Kamenický Šenov 
1. "historie / histerie Kolokrámu" 
 Tahle značka je tady snad od počátku. Věřím, že kdyby            
v Egyptě vykopali nějakej nevykradenej hrob faraona, tak v jeho 
pokladnici najdou minimálně jednu objednávku zboží z našeho 
obchodu. My se prostě snažíme od nepaměti vycházet vstříc 
všem zákazníkům, bez rozdílu pleti a vyznání. I když samozřejmě 
jednu zásadu máme - musí to být v mezích zákona. 

 Jak ta hysterie tedy vlastně začala? Pamatuju si jen, že se 
psal rok 1996. Bylo pár let po revoluci a cyklo průmysl přímo 
vzkvétal. Všichni si na ty časy pamatujeme. Z výběru nás přechá-
zel zrak a točila se hlava. Bohužel i ceny byly závratné a omraču-
jící. Já si tak sedím na gauči, nohy strašlivě nateklý po závodech, 
a promýšlím si, co budu dělat se svým životem. Mám se po ukon-
čení kariéry zahrabat někde ve fabrice, udělat si hromadu dětí,       
a pak se celej život strachovat o to, aby měly co jíst? Tak to ani 
náhodou. Z čeho zaplatím další měsíc složenky, za co si koupím 
nový pláště a řetěz na svého stařičkého, od juniorských let ježdě-
ného oceláka od pana Bareše? Strašlivá představa, které se fakt 
nechci dožít. Půjčuji si tedy od sestry své tehdejší přítelkyně žijící 
v Zurichu tisíc švýcarských franků. Mezitím s kamarádem Petrem 
Novákem projíždím všechna předešlá vydání časopisu Tour roku 
1995 a hledám, kde levně nakoupit díly na své další žití a závo-
dění. 
 Část mého tehdejšího života se tak měla přemístit do prosto-
ru stařičkého Mitsubishi Colt, věrného průvodce na cestě  k hrani-
cím „vysněného západu“, kde je možné všechno, nač si jeden 

sám troufne. Se svými kamarády 
tak jedeme do říše na obhlídku 
vybraného skladu/prodejny         
v Kasselu, kde nakupujeme pro 
své potřeby první cyklocajky. 
Takových cest jsem tehdy absol-
voval nepočítaně. Začarovaný 
kolotoč závodů a snahy o uspo-
kojení komponentů-chtivých 
cyklistů z mého stále se rozrůs-
tajícího stádečka. Více než seri-
ózní business to byla adrenalino-
vá jízda. Týdně tisíce kilometrů 
za volantem, telefon málem při-
rostlý k uchu a nervy na pocho-
du. V létě, v zimě, zkrátka pořád. 
Do toho víkendové závodění,        
a tedy  i rozvoz zboží přímo kon-
covým zájemcům. Žádný oddych 
a vyklepávání nohou po závo-
dech. Z baráku se stal prů-

choďák zákazníků, kteří byli lačni svých nových hraček. 
 Bylo jen otázkou času, kdy se tento kolotoč urve ze stojanu 
nebo jej zpomalím a dám mu nějaká pravidla. V tomto ohledu se 
jevil jako zajímavý projekt e-shop, tehdy něco, co u nás skoro 
nikdo neznal. Obchod zásobený fajnovým zbožím za super ceny 
a s dovozem přímo zákazníkovi do rukou. O tom, jestli bude mít 
tento koncept úspěch, nebo bude znamenat pád na dno, se ten-
krát lidé jen přeli. Naštěstí tento směr ukázal svoji životaschop-
nost, a tak se ten můj kolotoč za těch 20 let nezpomalil, spíše 
naopak :). A pravidla? Pravidla vyhrála! Jmenují se KOLOKRÁM. 
Hlavní jeho zákon zní: „Co lze pro naše zákazníky udělat, o to se 
pokusíme.“ 
 Americkej sen? Tak to ani náhodou. První roky vypadaly spí-
še jako punková jízda bez zapnutého pásu. Vše se odehrávalo v 
malé roubence a i rozjezd byl dřevitý. Vyřizování objednávek se 
dělalo ručně, na koleni a de facto v domácí atmosféře. Pomáhala 
rodina i kamarádi. S rostoucím objemem přišel čas překročit další 
mezník - najmout zaměstnance. Jako jeden z prvních byl Aleš 
Verba. Šikovný a tvůrčí kluk nadšený pro věc.  Dal webu pořád-
nou formu. Zařadil do provozu první prodejní systém a vše smě-
řoval k tomu, aby bylo vše přehlednější a rychlejší. Dalším        

členem týmu byl Lukáš Povondra. Závoďák z Nového Boru              
a borec z dílen firmy Crystalex Nový Bor. Ten dostal na starost 
expedici objednávek a nákup zboží. Ukázalo se, že to byla trefa 
do černého. 
 Kolokrám začal růst a lidí v něm přibývalo. Někteří přicházeli 
a zase odešli. Někteří vydrželi déle, než šli zase svou cestou. 
Každopádně se počet lidí v něm rozrostl na stávající počet čtr-
nácti lidí. Štěstí na dobu měl Kolokrám také v tom ohledu, že se 
mu svým zrodem povedlo stát u renesance domácí silniční cyklis-
tiky. I díky tomu, že jako jeden z prvních začal nabízet stavbu kol 
na zakázku, což se neobešlo bez navazování kontaktů se zahra-
ničními výrobci, se postupně stává zástupcem některých z nich 
pro český trh. Za všechny zmiňme Fondriest, Lightweight, SRM, 
Cipollini, DMT, Silva, nebo nově Parlee, AX Lightness a Bike 
Ribbon. 
 Psal se rok 2013. Jedním z dalších milníků kolokrámského 
počínání bylo otevření kamenného obchodu v Reichenbergu. 
Jedná se o speciálku se specializovaným S-zbožím. Vy ji budete 
určitě znát pod názvem Specialized Concept Store. Personál, 
který Vám vše ochotně vysvětlí a poradí, a to bez výjimky! Navíc 
to u nás není jen o kšeftu. Tohle je životní styl. A přesně tak fun-
guje Kolokrám, za kterým samozřejmě stojí i nadále lidé, kteří 
své práci rozumí, co na kolech jezdí a kolem žijí. Jen nasadíme 
brzy laťku opět o nějaký ten kus výš :), přesně tak jak se o to 

(Pokračování na stránce 3) 

už zase skáču přes kaluže 

můj letošní nejvýraznější 
výsledek :)  

 

kolokrámnická parta, posloužíme, poradíme, to by bylo :) 
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snažíme celou svoji historii. 
 
2. Jak se podniká v našem malém městě?   
 Jsem asi jediný člověk, který zde v místě nikdy nepodnikal se 
sklem, svítidly nebo službami s tím spojenými. Což mě někdy 
mrzí, vážím si každé fortelné práce, a když občas vidím, co vzni-
ká za překrásná díla ve zdejších sklářských dílnách a jaký mají 
po celém světě umělecký přesah, musím před místními fachma-
ny smeknout!  

 Naše práce je velmi různorodá, není tedy až tak specializova-
ná jak se domníváte -:). Naším hlavním zdrojem příjmů je beze-
sporu náš e-shop, který nás živí a dává nám tím možnost inves-
tovat i do exkluzivního zboží a služeb, na které nejsou čeští zá-
kazníci zatím moc zvyklí. Snažíme se svoji práci dělat, jak nejlé-
pe umíme a využíváme k prezentaci našich kol na různých výsta-
vách právě místní skleněná svítidla a další umělecká díla převáž-
ně vyrobená v našem regionu. Jednak proto, že si sám myslím, 
že šperk patří ke šperku, a také proto, že chceme sami ukázat, 
odkud pocházíme a kam patříme. Naše město je obklopené 
nejen nádhernou přírodou pro cyklistiku a výlety, ale má také 
velkou sklářskou tradici z dřívějších let. Jako rodák z Kamenické-
ho Šenova z části s německými kořeny (babička za svobodna 
Edita Palme) si přijdu jako patriot a snažím se tímto málem ale-
spoň trochu propagovat náš kraj a naše město, které je z mého 
pohledu v tomto směru trochu zkostnatělé a jeho možnosti jsou 
doposud jen málo využité. 
 Samozřejmě jak píšu výše, živí nás e-shop a prodej obyčej-
ného cyklomateriálu a jízdních kol pro běžnou veřejnost. Proto 
nemusíme zatím podnikat jinde. Máme zde nejen skvělou partu 
lidí, ale hlavně naše náklady nejsou tak vysoké, jako kdybychom 
náš sklad a obchod přestěhovali do většího města. Máme již 
nějakou tu tradici a lidé si nás dnes najdou i zde v KaŠe. Případ-
ně na naší druhé liberecké pobočce. 
 
3. Jaký je typ zákazníků? 
  To je dobrá otázka. Záleží, zda se jedná o zákazníka našeho 
e-shopu, který jde většinou po skladové dostupnosti a ceně, nebo 
o člověka, který se za námi přijede podívat, poradit a případně si 
rovnou koupit nějakého toho „krasavce“ na dvou kolech, kterého 
nabízíme jako zakázkovou stavbu na míru. Máme zákazníky ze 
všech věkových a sociálních skupin. Mezi ně patří i několik zná-
mých tváří ze sportu či showbyznysu.  
 Samozřejmě neděláme rozdíly v přístupu k zákazníkovi           
a snažíme se každému dát to, co si myslíme, že potřebuje a co 
mu sedí. Nemusíme prodávat za každou cenu, pokud nejsme 
přesvědčeni o vhodnosti daného výrobku a uživatelském přínosu, 
nabídneme jinou alternativu nebo třeba taky zákazníkovi nepro-
dáme nic. Náš zákazník náš pán. Přijďte i Vy sami se k nám po-
dívat a rozkoukat se, jsme tu pro Vás. Na začátek třeba jen při 

šálku dobré italské kávy, kterou Vám nabídneme. Máme skladem 
kola pro všechny a to i pro ty nejmenší ratolesti. Stejně tak Vám 
rádi vyjdeme vstříc se servisem „Vašich jednostopých miláčků“. 
 
4. Vy sám jste aktivní sportovec, jaké jsou vaše úspěchy? 
Ano, býval jsem do nedávna aktivním závodníkem a více jak 25 
let cestoval nejen za obchodem, ale i za závody po celém světě. 
Proto se i dnes snažím udržovat ve formě, jak čas a práce dovolí. 
Nechci vypadnout z kondice a chci si alespoň sem tam odskočit 
za svými cyklistickými kamarády a držet s nimi alespoň na trénin-
ku krok. Jak by taky vypadal tlustej prodejce kol? Jakou by potom 
měl důvěru u svých zákazníků - závodníků, kdyby je přesvědčo-
val, které kolo jede lépe a které má své výhody a nevýhody? 
Pokud bych nezávodil celé roky na kole, neměl bych potom ani 
zmíněné kontakty na cyklisty, kteří potřebují specifickou péči a 
mají velké nároky na sportovní materiál. Stejně tak to lze říct o 
kontaktech na výrobce kol světoznámých značek. 
Mým velkým úspěchem v loňském roce bylo hlavně to, že jsem 
se po vážném úraze koncem ledna, zlomenině dvou obratlů 
(způsobeno při triviálním pádu na kole), dokázal až nezvykle brzy 
vrátit do běžného života a po pár měsících se vrátil v květnu i do 
sedla bicyklu. 
 Další radostí a úspěchem z mého pohledu tím největším, 
snad bude za pár dní narození prvorozeného syna a třeba pokra-
čovatele. Nebo snad víte o něčem lepším? 

5. Jak se postaráte o úplného začátečníka, co se týče cyklistické 
výbavy? 
 Tak se zastavte a sami uvidíte nejlépe. Náš tým prodejců je 
Vám k dispozici. Vyjdeme Vám vstříc ve všech směrech, jak nej-
lépe umíme. Záleží, co si mám představit pod slovem začátečník 
z Vašeho pohledu? Máme kola pro děti, pro dorostence    a to 
kola všech typů. Co nemáme, to obratem objednáme a dodáme. 
Máme kola pro závodníky a s tím i spojené služby, kdy Vám na-
stavíme za pomoci odborníků, fyzioterapeutů a nejmodernější 
techniky kolo na míru. Stejně tak vycházíme vstříc              i lidem 
s určitým pohybovým omezením. Každý z nás by se měl na kole 
cítit dobře. Kolo by nám mělo dělat především radost                 z 
pohybu a umožnit nám se podívat tam, kam sami chceme. Proto 
jsou u nás v nabídce dnes i různá elektrokola, která umožní pře-
devším těm starším a seniorům podívat se na místa, kam by se 
běžně vlastní silou nedostali. 
 
6. Co vše Váš Kolokrám nabízí? 
Stačí Vám jen jedno oko, aby jste spatřili svět nesmrtelných nabí-
dek na Kolokrám.cz! Vše jsem Vám již napsal a víc ze mě již 
nedostanete. Sledujte naši cestu. Budeme rádi, pokud po ní pů-
jdete s námi! 

 
Jakub Svoboda a kolokrámnická smečka 

Za Vás všechny se ptala Drahomíra Liptáková 

(Pokračování ze stránky 2) 

práce na obchodě je pořád, je to jako v hospodě, jak říká    
jeden z našich zákazníků Emanuele Ridi :) 

máme zde kola pro každého, tak se nebojte k nám vstoupit, 
neukousneme Vás :) 
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INFORMACE  Z  RADNICE  
Pečovatelská služba  

 
» víkendy a svátky od 7:00 do 13:00 hod.  
 
Služby, které zajišťujeme:  
1) pomoc při zvládání běžných úkonů péče o vlastní osobu: 
tento úkon obsahuje pomoc a podporu klientům při podávání 
jídla a pití, pomoc při oblékání a svlékání, včetně speciálních 
pomůcek, pomoc při prostorové orientaci a pomoc při přesunu 
na lůžko.  
Pečovatelská služba poskytuje služby v péči o vlastní osobu               
a domácnost seniorům a zdravotně postiženým občanům                 
z Kamenického Šenova a Práchně. Prostřednictvím našich slu-
žeb podporujeme uživatele ve využívání vlastních možností, 
schopností a dovedností při řešení jejich situace s cílem, aby 
mohli co nejdéle setrvat ve svém domácím prostředí se zacho-
váním vazeb na svou rodinu, přátele a okolí.  
 
Cílová skupina:  
» senioři  
» osoby s tělesným postižením  
» osoby se zdravotním postižením  
» osoby s chronickým onemocněním  
Místo a čas poskytování:  
» služba je poskytována na území města Kamenický Šenov             
a Práchně, v domácnosti občana  
» v pracovní dny od 6:30 do 15:00 hod.,  
 
2) pomoc při osobní hygieně nebo podmínek pro osobní hygie-
nu: tento úkon obsahuje pomoc při úkonech osobní hygieny 

(mytí, sprchování, koupání), základní pomoc v péči o vlasy                 
a nehty a pomoc při použití WC.  
3) poskytnutí stravy nebo pomoc při zajištění stravy: zajištění 
stravy, dovoz obědů (pouze v pracovní dny), pomoc při přípravě 
a podání jídla a pití.  
4) pomoc při zajištění chodu domácnosti: tyto úkony obsahují 
běžný úklid domácnosti (vytírání, vysávání), údržbu domácích 
spotřebičů, topení v kamnech, běžné nákupy a pochůzky (např. 
k lékaři, na poštu, na úřad a podobně), zajištění velkého nákupu 
a velkého úklidu, praní a žehlení prádla.  
5) zprostředkování kontaktu se společenským prostředím:                
do základních činností se řadí i doprovody klientů na úřady, 
nákupy, k lékaři, na poštu, na kulturní akce a podobně.  
6) Nad rámec naší činnosti se vykonávají fakultativní služby, 
kdy převažuje pomoc při vyřizování příspěvků na péči, na byd-
lení, pomoc při zajištění osobních dokladů, telefonické vyřizová-
ní, zajišťování receptů a dalších pomůcek, pomoc s administra-
tivou.  
 
Pronájem kompenzačních pomůcek.  
 
Kontakty:  
Dům s pečovatelskou službou  
Sídlo služby: Nám. T. G. Masaryka 1009  
471 14 Kamenický Šenov  
Telefon: 487 712 050, 724 793 423 E-mail: dps-ks@kamenickx-
senov.cz Internetové stránky http://www.dpsks.webnode.cz/ 
http://www.kamenicky-senov.cz  

Romana Kučerová  
vedoucí pečovatelské služby  

Jak jsme dělali krmítka pro ptáčky  

 Ve středu 25. 1. 2017 dopoledne se sešli obyvatelé DPS 
spolu s pečovatelkami, aby vyráběli krmítka pro ptáčky z hrneč-
ků a talířků. Nápad to byl výborný a nenáročný, krmítka byla 

brzy vyrobena a rozvěšena v parku na stromy. A ptáčci brzy 
přiletěli na semínka.  

Romana Kučerová  
pečovatelská služba  

http://www.dpsks.webnode.cz/
http://www.kamenicky
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S p o l e č e n s k á    k r o n i k a 
GRATULACE K ŽIVOTNÍMU JUBILEU 

Své významné životní jubileum oslavili: 
V prosinci: 
Petr Malý 

František Piszczor 
 

V lednu: 
Marie Hořejší 

Děkuji za milou gratulaci a pěkný dárek.  
František Piszczor 

 
Chtěla bych touto cestou velmi poděkovat představitelům Města 
Kamenický Šenov za gratulaci a dárky. 

Marie Hořejší 

Děkuji městskému úřadu za gratulaci a dárek k mému výročí. 
Jaroslava Tušerová Prácheň 

 
Poděkování: 
I když nejsem lyžařka, chtěla bych touto cestou poděkovat 
panu Otu Raiterovi ml. za bezvadně udělanou a udržovanou 
běžkařskou dráhu, kterou využívají nejen lyžaři. 
 

Důchodkyně, chodkyně, Hovorková Marie 

Nové informace z továrny  
na lustry Elias Palme 

• za rok 2016 získána pomoc z Ministerstva kultury z Havarij-
ního programu 800 tis. Kč 

• v roce 2016 bývalá továrna Elias Palme přešla do vlastnictví 
neziskové organizace spolku Spolek Eliáška 

• v roce 2016 Spolek Eliáška investoval do obnovy 200 tis. Kč 
• pro rok 2017 podána opět žádost o dotaci z výše uvedeného 

programu a připravují se další žádosti reagující na připravo-
vané výzvy 

• pro rok 2017 opět oslovíme o pomoc Město Kamenický Še-
nov a Liberecký kraj 

Dále poprosíme a upozorňujeme na: 
• Zákaz vstupu do celého objektu Eliášky - hrozí akutní ne-

bezpečí zranění! 
• V případě, že v objektu Eliáška uvidíte nebo uslyšíte jakékoli 

osoby, prosím volejte ihned policii č. 158, jedná se o zlodě-
je! 

 Závěrem poprosíme všechny, kteří se zajímají o projekt 
rekonstrukce objektu bývalé továrny na lustry Elias Palme, aby 
vyjádřili svůj názor, jaké by bylo vhodné další využití tohoto 
objektu. V současné době je v plánu zachovat pouze hlavní 

čelní budovu s komínem a zadní 
budovu bývalé slévárny s druhým 
komínem. Ostatní je již ve stavu, 
který se nedá bohužel udržet a 
bude s největší pravděpodobnos-
tí demolován. 
 Dle územního plánu je toto 
místo možné využít např. jako 
objekt pro občanskou vybavenost 
např. jako dům pro seniory, star-
tující bydlení pro mladé, výstavní 
sál, multikulturní středisko s par-
kovou odpočinkovou zónou, vý-
stavní sál, prostory pro rozšíření 
praktické výuky školního zařízení 
(sklářské školy) a mnoho dalšího. 
Zajímaly by nás názory všech, 
kterým není lhostejný osud Eliáš-
ky ale i samotného regionu. 
Chtěli bychom, aby Eliáška moh-
la pomoci dalšímu rozvoji města        
i okolí. 

 Z tohoto důvodu nám prosím napište vaše podněty a názory 
na další možné využití tohoto objektu. V dalším čísle Šenov-
ských listů zveřejníme výsledky. 
V případě, že Vás osud Elišky zajímá, je možné se stát naším 

(Pokračování na stránce 7) 

N a p s a l i   n á m 

P o d ě k o v á n í 
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čestným členem a podílet se na obnově této kulturní památky. 
Z čestného členství pro nikoho nevyplývají žádné závazky, po-
vinnosti ani poplatky. Je čistě dobrovolné a svými názory a ná-
pady bude posouvána myšlenka obnovy Eliášky vpřed. Naopak 
budete vždy s předstihem informováni o plánovaných krocích 
Spolku Eliáška. 

 
Kontakt: eliaska686@gmail.com,  
Roman Procházka 
Spolek Eliáška 
tel. 777 141 151 

(Pokračování ze stránky 6) 

 Sdružení tělesně postižených Česká Lípa o.p.s. si dovoluje 
pozvat všechny zájemce na „2. Masopustní ples (ne)jen pro 
zdravotně postižené“, který se bude konat v sobotu 18. března 
2017 od 19.00 hodin v sále Centra Babylon v Liberci.  
 K tanci i poslechu Vám zahrají Country Gang Cvikov           
a Vokokál band Liberec, vystoupí soubor Taneční a pohybové 
školy ILMA Turnov.  Plesem Vás provede Karel Marcolli-
moderátor a kouzelník. Vstupné:držitelé průkazů TP, ZTP, ZTP/
P 200,- Kč, Ostatní 250,- Kč. Doprava v rámci Libereckého kra-
je zajištěna. Zájemci se musí přihlásit u E. Zemanové -
723594459.  
 Sdružení tělesně postižených Česká Lípa o.p.s. pořádá               
ve dnech 7. - 9. 4. 2017 ozdravně-edukační víkendový pobyt 
pro rodiče (prarodiče) s dětmi od 7 let, seniory a osoby se zdra-
votním a kombinovaným postižením v penzionu Nový mlýn ve 
Starých Splavech. Cena pobytu je 1300,- Kč pro členy organi-

zací ZP, pro ostatní 1500,- Kč. Přihlášky a bližší informace              
u E. Zemanové - 723594459, Z. Zahrádkové - 606161859.  
 JARNÍ VÝSTAVA PRACÍ seniorů a osob se zdravotním po-
stižením se bude konat ve dnech 10. - 13. 4. 2017. Součástí 
výstavy je i soutěž „O nejkrásnější velikonoční zahrádku“. Vý-
robky na výstavu můžete dodávat v týdnu od 2. 4. do 6. 4. 2017 
do Komunitního centra, Školní 2213, Česká Lípa. Výstava bude 
otevřena: pondělí 10 -16:30; úterý, středa 9 – 16:30, čtvrtek 9 - 
12 hod.  
 Bližší informace na tel. 723594459 nebo 606161859. 
(Informace o organizaci najdete na www.stp-ceska-
lipa.webnode.cz)  
 
Budeme se těšit na setkání s Vámi při některé z aktivit.  

Za STP Č. Lípa o.p.s. Eva Zemanová, Zdenka Zahrádková 

AKTIVITY SDRUŽENÍ TĚLESNĚ POSTIŽENÝCH ČESKÁ LÍPA o.p.s.  

mailto:eliaska686@gmail.com
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Konec ledna a měsíc únor 
 
 Konec ledna se nesl ve znamení dvou 
velkých událostí – v úterý 31. 1. jsme všich-

ni dostali pololetní vysvědčení. Někdo šel domu s radostí, ně-
kdo trochu s obavami. Do konce roku se ale dá všechno ještě 
vylepšit. 
 Také jsme byli zapojeni do projektu Edison, a proto celý 
týden 30. 1. – 3. 2. byl ve škole naprosto jedinečný. Více se 
dozvíte v ostatních článcích.  
 Ve středu 1. 2. se konalo okresní kolo olympiády v českém 
jazyce na Gymnáziu v České Lípě. Naši školy reprezentovaly 
Anička Jašková a Adéla Hornová. Obě jsou žákyně IX. A.  
 Ve školním kole měly nejvíce bodů. Obstát v konkurenci 
deváťáků ostatních škol v okresním kole ale není vůbec jedno-
duché, přesto se holky nenechaly zahanbit. Určitě to pro ně 
byla zajímavá zkušenost. Děkujeme za účast. 
 A co dalšího nás kromě jarních prázdnin v únoru čekalo? 
Nejvíce práce měli deváťáci a hlavně výchovná poradkyně   
Ivana Novotná (děkujeme za trpělivost a ochotu). Podávaly se 
totiž přihlášky na střední školy a učiliště. Vše pořádně vyplnit, 
nezapomenout potvrzení od lékaře, zkontrolovat známky, na-
psat hodnocení, orazítkovat, podepsat a hlavně včas odeslat/
odevzdat na vybrané škole. Snad se všichni rozhodli správně           
a my jim přejeme hodně štěstí u přijímaček. 

Žákovský parlament 
 

Edison 2017 
 Naše škola letos opět hostila studenty z různých koutů svě-
ta. V rámci projektu Edison k nám zavítali: Zimi z Číny, Dehva-
kumaran z Malajsie, Kristi z Gruzie, Bayastan z Kyrgyzstánu, 
Gwyneth z Indonesie, Loren z Brazílie a Kara z Taiwanu. Pro-
jekt Edison pořádá studentská organizace AIESEC. Cílem pro-
jektu na naší škole bylo seznámit děti s tradicemi různých zemí, 
zvýšit zájem o studium anglického jazyka a oživit dětem výuku. 
Letošní projekt se od loňského v mnohém lišil. Tak předně se 
nám podařilo ubytovat všechny lektory v rodinách. Dokonce se 
přihlásilo víc rodin, než bylo lektorů. Považujeme to za veliký 
úspěch a chtěli bychom na tomto místě všem rodinám znovu ze 
srdce poděkovat za nesmírně vstřícný přístup, ochotu a spolu-
práci.  
 Další velkou změnou bylo prezentování lektorů i na prvním 
stupni. Naše obavy z komunikace v angličtině v nižších roční-
cích se ukázaly jako zcela liché. Děti od 3. do 5. ročníku byly 

fantastické, nadšeně spolupracovaly a čas strávený s lektory si 
ohromně užily.  

 Lektoři se v průběhu týdne střídali ve třídách, v anglickém 
jazyce představovali žákům své rodné země a neúnavně odpo-
vídali na jakékoli otázky. Žáci si dělali poznámky, které pak vyu-
žili při psaní eseje v anglickém jazyce. Na závěr pobytu si pro 
nás lektoři připravili tzv. Global Village (světovou vesničku), při 
které jsme měli možnost obléknout tradiční oblečení některých 
zemí, ochutnat tamní dobroty a prohlédnout si exotické suvený-
ry.  
 Pro Edisony a děti z jejich hostitelských rodin byl připraven 

(Pokračování na stránce 9) 

Podpora sociálního podnikání v ČR pokračuje 
 Ministerstvo práce a sociálních věcí ČR realizuje projekt Pod-
pora sociálního podnikání v ČR. 
Cílem projektu je 

•       rozvoj podpůrné sítě lokálních konzultantů, odborných 
poradců a možností stáží pro začínající nebo stávající 
sociální podnikatele  

•       podpora prostřednictvím mainstreamingu a webového 
portálu http://www.ceske-socialni-podnikani.cz/  

 V rámci projektu působí v území MAS Český sever lokální kon-
zultant Miroslav Řebíček, poskytující konzultace budoucím 
nebo současným zaměstnavatelům v oblasti sociálního pod-
nikání. Jeho úkolem bude: 

•     poskytovat základní vhled do tématu sociálního podniká-
ní 

•     vysvětlovat principy sociálního podnikání 
•     poskytovat informace k založení sociálního podniku 
•     seznamovat s praktickým chodem sociálního podniku 
•    informovat o specifikách zaměstnávání osob se znevý-

hodněním 
•  předávat kontakty na relevantní subjekty v regionu 

(síťování, sdílení praxe) 
•     pořádat hromadné semináře „Dny sociálního podnikání“ 
•    poskytovat základní informace o společensky odpověd-

ném zadávání veřejných zakázek  
  
Kontakt na lokálního konzultanta:  
Miroslav Řebíček 775233703 mrebicek@sendme.cz  

Š K O L S T V Í 

http://www.ceske
mailto:mrebicek@sendme.cz
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pestrý program. Protože někteří Edisoni viděli úplně poprvé 
v životě sníh, vzali jsme je v sobotu na svižnou procházku pra-
vou prácheňskou vánicí kolem Panské skály. Pak jsme je posa-
dili na boby a pustili je z kopce dolů. Všichni byli naprosto zmrz-

lí, ale nadšení. Ve sklářské škole pro nás v úterý připravili ko-
mentovanou prohlídku. Ve čtvrtek pozvali manželé Kladivovi, 
trenéři šenovského Kin-ballového týmu, Edisony na trénink. 
Všichni se skvěle bavili a urputně se honili za mega balónem po 
hale. V pátek jsme podnikli výpravu Lustrů, kde nám pan Polma 
ukázal to nejzajímavější z provozu firmy. Edisoni koukali na tu 
krásu s otevřenou pusou a fotilo se „ostošest“. V neděli dopo-
ledne Edisoni odjeli do Liberce, aby pokračovali na další škole. 
Z esejů, které naše děti na závěr projektu vypracovali, je patrné, 
že týden s lektory byl v mnoha směrech výjimečný. Ve vybra-
ných esejích žáci 9. ročníku ukazují, jak vnímají, že díky mož-
nosti blízkého setkání se zajímavými mladými lidmi z různých 
koutů světa se jim rozšiřují obzory a že svou zkušeností přispí-
vají k odbourávání předsudků vůči jiným národům v současné 
společnosti.  

Jana Hrůzková, učitelka AJ,  
koordinátorka projektu Edison na ZŠ KŠ 

Reakce rodičů 
 Jsme opravdu rádi za zkušenost, kterou nám účast na pro-
jektu Edison 2017 přinesla. Nápad ubytovat zahraničního lekto-
ra se zpočátku mé rodině vůbec nezamlouval. Po pravdě jsem 
takovou reakci nečekala, jelikož jsme poměrně kosmopolitní 
rodina s příbuzenstvem na třech kontinentech, v několika ze-
mích a mé děti jsou zvyklé setkávat se s rozličnými kulturami. 
Po chvíli dohadování jsme se přece jen domluvili a opravdu 
nelitujeme. 
Dehva je nenáročný  sympatický mladík. Bylo vidět, že ho naše 
klima trošku zaskočilo. Na mou otázku, po příjezdu k nám do-
mů, co si dá k pití, odpověděl: „Cup of hot water.“  Když  jsem 
se dále pídila, co do té vody chce: čaj, kávu, rum…, trval na 
čisté horké vodě. Za celý týden, to už po mě nikdy nechtěl. Nej-
spíš to byla reakce na můj udivený výraz :) 
 Hodně našich rozhovorů se týkalo jídla. Dehva je, podle 
svých slov, vášnivý kuchař amatér. Miluje asijské jídlo a stýska-

lo se mu po domácí kuchyni. Nejkrásnější moment jeho pobytu 
byla obrovská radost z pečeného kuřete s rýží, které jsem udě-
lala k večeři. Ještě nikdo nikdy neocenil mé kuchařské umění 
tak jako ten večer Dehva. Vyfotil si svůj talíř, že to musí poslat 
mamince – konečně mu někdo uvařil jeho oblíbené jídlo. 
 Trošku nás mrzel jeho náhlý odjezd, kdy si s kamarády 
z projektu naplánovali výlet do Vídně. Nestihli jsme bohužel 
všechno, co jsme měli v plánu. Jsme spolu pořád v kontaktu            
a po skončení Dehvova projektu se na nás přijede ještě podí-
vat. 
Od své rodiny jsem se dočkala omluvy a už teď se těšíme na 
příští rok a dalšího Edisona. 

Traupovi 
 
 Měli jsme ubytovanou lektorku z Číny - Zimi Jin. S lektorkou 
jsme se sžili dobře, nemuseli jsme nic měnit na chodu naší rodi-
ny. Komunikovali jsme v angličtině, převážně tedy děti, protože 
projekt Edison je určen především pro ně.  
 Projekt Edison je skvělou příležitostí k poznání jiné kultury. 
Čínská kultura je naprosto odlišná od té naší. Zimi byla velice 
milá a štědrá, chceme zůstat i nadále v kontaktu, má u nás dve-
ře otevřené a i ona nám nabídla ubytování v Číně.  
 Určitě bychom ubytování lektora dalším rodinám doporučili. 
 Mít lektora ubytovaného doma je velkým přínosem - přesta-
nete se bát komunikovat v cizím jazyce, seznámíte se s jinou 
národností, její kulturou, zvyky a tradicemi.  

rodina Nacházelova 
 
 Nudíte se? Pořiďte si Edisona! 
 Na naší ZŠ v Kamenickém Šenově proběhla akce Edisoni           
a naše rodina se rozhodla do tohoto projektu zapojit a ubytovat 
jednoho z lektorů projektu. 
 Ubytovali jsme u nás na 10 dni studenta z Kyrgystanu a 
hned od  prvního dne bylo jasné, že Bayastan je velice milý, 
přátelský a komunikativní mladík. Překvapil nás svým úsporným 
oděvem - lehké podzimní sako, plátěné kalhoty a chatrné boty. 
V obavě o jeho zdraví jsme mu postupně půjčili teplé zimní ob-
lečení, avšak nakonec jsme kýchali a smrkali pouze my, 
Bayastan jen kypěl zdravím. 
 Ve svém pokoji trávil minimum času, spíše jsme slyšeli 
smích z pokojíčku našich kluků, kde společně trávili svůj volný 
čas hraním různých deskových her, stavěli Merkur či Lego, vy-
měňovali si zkušenosti s počítačem, veškeré bariéry zde padly 
velice rychle. 

  

(Pokračování ze stránky 8) 

Anežka Tichá 

Karolína Znaková 
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Bayastan uměl průměrně anglicky, asi jako já, a dobře mluvil 
rusky - tam se našel můj manžel. 
 Každý večer po večeři jsme se k hrám připojili i my a užívali 
si pexeso, double… Dozvídali jsme se na sebe navzájem různé 
odlišnosti a zajímavosti, abychom nakonec stejně zjistili, že je 
všude chleba o dvou kůrkách a všude žijí dobří i zlí lidé. 
 Za krátkodobou ztrátu vašeho soukromí získáte zážitky, 
překonáte jazykovou bariéru a pomůže vám to odbourat kulturní 
předsudky. 
 Pro zajímavost uvedu pouze jednu z mnoha odlišností, kte-
rou nám Bayastan během pobytu prozradil - jedná se o jejich 
národní sport, pro nás naprosto bizarní záležitost. Ne tak v srdci 
Asie - zde je to sportovní klání asi jako v Evropě fotbal. Hra          
o mrtvého kozla spočívá v tom, že hráči sedí na koni a ve zběsi-
lém cvalu se pokouší vytrhnout soupeři mrtvého kozla z rukou             
a "vsítit" ho do jejich brány. 
 Hra se hraje na ploše velikosti fotbalového hřiště a jako brá-
na slouží jakási studna - jiný kraj, jiný mrav. 
 Děkujeme škole a hlavně všem učitelkám, které se podílely 
na jistě nelehké organizaci tohoto počinu! 

Šimon, Štěpán, Olga, Petr Jelínkovi 
 
 
 Pro nás to je zkušenost, kterou jsme zažili poprvé. Kara, 
dvacetiletá slečna z Taiwanu, studentka mezinárodní žurnalisti-
ky získala naše sympatie od samého začátku, kdy jsme její milé 
a slušné chování poznali. 
 Hned po příjezdu si hrála s dětmi na schovávanou v celém 
domě. Dle jejích slov jsme se stali její českou rodinou. 
 Jídlo jsme vařili společně, jejím zájmem bylo všechno po-

znat a vyzkoušet si. Taiwanská kuchyně, ze které nám předsta-
vila několik receptů, byla výborná, pro nás ovšem trochu pikant-
ní a pálivá. Zajímala se o český jazyk, výuku ve škole, o zájmy 
našich dětí i mnoho dalších věcí. Zaujal jí způsob čtení syna 
Vaška metodou SFUMATO, což je dle jejich slov světově uni-
kátní způsob komplexního vzdělání s porozuměním, se kterým 
se doposud nesetkala. Zajímala se o podrobnosti z různých 
oblastí života v ČR. 
 Dále jsme se seznámili a poznali s Loren z Brazílie. 
 Velmi chytrá a bystrá 25 letá advokátka, která si velmi rychle 
pamatovala česká slova i celé věty. S konverzací nám pomáhal 
překladač v telefonu a dcera Veronika, která si s oběma píše, a 
jsou v kontaktu. 
 Naše loučení bylo plné slz, dostali jsme dopis od Kary 
v čínštině i češtině   a slib, že než odletí, tak se všichni sejdeme 
v Praze. 
 Společný týden byl krátký a utekl velmi rychle, stihli jsme 
Karu postavit na lyže, Kara s Loren a dětmi postavily sněhuláka 
- snowmana. Obě byly nadšené, u nás  -10°C, na Taiwanu           
18°C, v Brazílii 20°C. Nikdy neviděly naživo sníh, krbová kam-
na, ve kterých se topí z důvodu vyhřátí místností, taky ne.  Ote-
vřený oheň používají pouze v kuchyni…Týden byla krátká doba 
na to, abychom se všichni seznámili, co a jak funguje u nás a u 
nich a ještě to domluvit v anglickém jazyce. 
 Zažili jsme spoustu legrace při psaní a čtení vět čes-
ky, čínsky a portugalsky. 
Získali jsme přátele, kteří nás zvou na návštěvu k sobě domů. 
Budeme-li mít příležitost, rádi se seznámíme s dalšími. 
Tímto děkujeme za možnost účasti na projektu ZŠ Kamenický 
Šenov - Edisoni. 
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Rozhovor s Edisony 
Dehva (Malajsie) 
 1.    How are you? 

 Good, thanks. 
2. Is our school the first school that you visitid? 
 Yes, it is. 
3. How old are you? And what the date of your birthday? 
 I´m 21. (3. 4. 1996) 
4. What can you say about Kamenický Šenov? 
 Colder than Prague but its a lovely place. 
5. What do you like the most of the Czech republic? 
 The people esp the young one´s. 
6. Do you taste czech food? 
 Yes, I have J 
7. Do you enjoying our school? 
 Yes, I´m really enjoying myself. 
8. How is you feeling from project Edison? 
 Excited and Happy. 

 
Gwyneth (Indonésie) 
   1.  How are you? 

  I feel amazing. 

2.  Is our school the first school that you visitid? 
  Yes, it is. 
3.   How old are you? And what the date of your birth-

 day? 
  I´m 19 years old (10. 11. 1997) 
4.  What can you say about Kamenický Šenov? 
  I tis a beautiful place if you want to feel the real snow 

 and do things like ski and sledge. 
5.  What do you like the most of the Czech republic? 
  I love the atmosphere and castles. 
6.  Do you taste czech food? 
  Yes, I have J 
7.  Do you like our school? 
  Yes! The kids are so nice and the teachers welcome 

 us so kind. 
8.  How is you feeling from project Edison? 
  Really grateful and feeling energized. 

Thank you. 
 

Šárka Formánková a Eliška Jašková, IX. A 
 
Pozn.: Odpovědi nám psali sami Edisoni, proto se omlouváme 
za případné chyby J 

Daniel Breuer 

Kristýna Kolmanová 
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Staré fotografie  a doklady z našeho města 
Historické poklady našich čtenářů    Drahomíra Liptáková 
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Naše okolí - místa, která pohladí 
Zimní Rozsocha  

 Když se řekne tento název místa, většina z nás ani neví, 
kde se nachází. Ale vžitý místní název Sustrich (Sustach, 

Sustrich, Sustrichberg), to už je něco jiného. Nedaleké výletní 
místo s nádhernou vyhlídkou na České Švýcarsko, Nový Oldři-
chov i část našeho města se stalo oblíbeným výletním místem 
pro rodiny, pejskaře a v letošní zimě, která je velmi bohatá           
na sněhovou nadílku, i pro lyžaře a běžkaře (letošní velmi dobře 
upravená běžkařská dráha pod Sustrichem). Slunné únorové 
zimní dny prostě k procházce lákaly. Skalnatý vrch má 594m              
a z jeho vrcholové plošiny uvidíte dále na přilehlou část České-
ho středohoří s protáhlým hřbetem Kozla, vzdáleným Sedlem 
a Bukovou horou. Na západní straně je vidět část Českého Švý-
carska s Růžovským vrchem, dále vzdálenější Děčínský Sněž-
ník a výrazný obrys Gross Zschirnstein v Německu. Za dobré 
viditelnosti, jako byla v tyto slunečné dny, je vidět i část hřebene 
Krušných hor. 
 Na hlavní vrcholové plošině, na kterou vede cesta 
ze severovýchodní strany, je dodnes patrné, že byla upravová-
na uměle. V roce 1890 zde tehdejší majitel, který pocházel 
z Nového Oldřichova, postavil pro návštěvníky menší odpočíva-
dlo s krytou verandou a jeho okolí osázel stromky. Roku 1913 
bylo celé návrší odkoupeno a mělo být postupně využíváno 

(Pokračování na stránce 14) 
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Kultura a společnost 

k těžbě silničního štěrku. Tomu se ale naštěstí podařilo zabrá-
nit, a tak návrší zůstalo zachováno a čedič se tu lámal jen 
v malé míře na potřebu stavby železniční dráhy z České Lípy 
do Kamenického Šenova. Celý vrch vykazuje stejnou sloupcovi-
tou odlučnost jako Panská skála. V jižním okolí se v obci vysky-
tuje ještě několik drobných skalek se stejnou strukturou. Tady 
není odkryta žádným lomem a zůstává v podobě celistvé skály. 
 Po devadesátém roce se místo stalo i svědkem několika 
slavnostních skautských slibů našeho šenovského skautského 
střediska, bylo zde citlivě upraveno i ohniště a pořádaly se zde 
různé skautské hry. I dnes láká celá plošina a její okolí se svými 
tajemnými zákoutími ke hrám, výletům a schovávačkám další 
turistické kluby a různá sdružení. A třeba jako nedělní odpoled-
ní poklidný výlet toto pěkné místečko vřele doporučuji 
k návštěvě za každého ročního období. 
 

Drahomíra Liptáková 

(Pokračování ze stránky 13) 

 
VÝSTAVA „PANENEK  S  VÝRAZEM“ 

 
 V měsíci březnu a dubnu bude v naší knihovně instalována 
výstava ze soukromé sbírky paní Romany Brchaňové. Panenky 
- „šklebíky“ neboli panenky s výrazem sbírá paní Romana               
od roku 1990. Začalo to zvláštní náhodou. Jednou, na výletě 
v německém městě Mnichově, se na kraji parkovišti povalovala 
zvláštní ušmudlaná panenka. Při bližším pohledu panenka oka-
mžitě upoutala svým poněkud nezvyklým „výrazem“ ve své tvá-
řičce, a tak putovala do Čech v zavazadle svojí nálezkyně. Poté 
se paní Romana začala o tento zvláštní druh panenek zajímat 
blíže. K dnešnímu datu její sbírka činí okolo padesáti kusů pa-
nenek. Neshání se lehce, jsou docela drahé, ale po různých 
sběratelských burzách a trzích se dají objevit i za slušnou cenu. 
Jejich výrazy jsou prostě okouzlující. Přijďte si do knihovny tuto 
jedinečnou sbírku panenek - šklebíků prohlédnout. Srdečně 
zveme. 
 

Na měsíc duben opět knihovna chystá cestopisnou 
besedu s Pavlem Chlumem a Petrem Kvardou,              
tentokrát navštívíme ISLAND – po stopách horkých 
pramenů. 

Nové knihy 
Beletrie: 
Collins J. – Krev není voda 
Roberts N. – Kruh věrných 
Higgins-Clark M. – Celá v bílém 
Bradford B. – Účet za lásku 
Rollins J. – Štvanice 
Zweig S. – Zmatení citů 
May P. – Umrlčí cesta 
Mirrell D. – Vládce noci 
Marcos M. – Gunterova zima 
 
Dětská literatura: 
Leavitt L. – Královské překvapení 
Válková V. – Boj o Ameriku 
Klimek H. – Strašidlář. Mezi námi z hlubin tajemna 

Zprávy  z  knihovny 

V měsíci únoru již byla v naší knihovně instalována Modlitební schránka 
 Posláním modlitební schránky je 
umožnit občanům Kamenického Šenova, 
kteří nejsou členy žádného církevního 
společenství, a přesto si uvědomují potře-
bu přímluvné modlitby do své životní situ-
ace, požádat touto formou o přímluvnou 
modlitbu. Výhodou modlitební schránky je, 
že umožňuje anonymitu. Umístěna je       
v městské knihovně a provozuje ji Křes-
ťanské společenství Kamenický Šenov. 
Na všechny prosby o modlitbu se vztahuje 
zpovědní tajemství a je tedy zaručena 
důvěrnost.  
 „Bůh je Bohem naděje, a proto má 
smysl se na Něj obracet – jak s díky za to 
dobré, tak s prosbou o pomoc v tom zlém. 
Kdo prožívá cokoliv těžkého v životě, mů-
že se na Něj v modlitbě s důvěrou obrátit. 

 Zároveň může požádat i o přímluvné 
modlitby Jeho lid – tedy Církev. Jednou          
z možností, jak to u nás udělat, je vhodit 
svou prosbu o modlitby – třeba i anonym-
ně – do modlitební schránky Křesťanské-
ho společenství, která je instalována          
ve výpůjčních prostorách městské knihov-
ny vpravo.  
 Kdo této možnosti využije, může počí-
tat nejen se zachováním diskrétnosti, ale 
především s tím, že na své trápení již není 
sám a někdo se za něj konkrétně modlí“.  
 
 

Stanislav Lorenc,  
kazatel Křesťanského společenství  

K. Šenov - Šenovské listy – leden 2017 
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Š e n o v s k ý    s p o r t 
Zimní sezona biatlonu 2017 pokračuje nejen světovým pohárem  

 Příznivé podmínky letošní zimy umožňují uspořádání všech 
závodů. Zima je spravedlivá pro přípravu klubů, které nemohou 
odjet za sněhem na sever Evropy, což se týká i našeho biatlo-
nového klubu z Kamenického Šenova. Částečně se to projevuje 
na našich výsledcích. V Jablonci nad Nisou, na druhém kole 
českého poháru dorostu a dospělých, se příprava projevila. Jan 
Doubek byl druhý ve sprintu a třetí ve stíhačce. Josef Zátka             
v nabité kategorii dorostenců uspěl hlavně ve sprintu, byl osmý. 
Stíhačka byla ve větru náročná na střelbu, a tak si Pepa trochu 
pohoršil, klesl na 13. místo. Jan v kategorii mužů B předvedl 
standardní výkon, skončil ve sprintu 11. a ve stíhačce 10. 
 V kategorii žactva se některým závodníkům nepodařilo spl-
nit limit postupu a navíc zasáhla chřipka. Do Letohradu na dru-
hé kolo českého poháru odjel jen Jan Zátka ml., dařilo se mu 
hlavně ve sprintu, kde skončil na 7. místě. Ve vytrvalostním 
závodě se nezadařila druhá položka střelby, a tak skončil na 20. 
místě.  
 Třetí kolo Českého poháru dorostu a dospělých se konalo             
v Harrachově. Tentokrát Jan Doubek nenechal nic náhodě                  
a výtečnou střelbou a dobrým během nedal nikomu šanci, dva-
krát vyhrál. Ve stejné kategorii závodící Jan Zátka byl ve vytrva-
lostním závodě díky pomalejším lyžím na 14. místě. Druhý den 
se výrazně zlepšil a vybojoval osmým místem postup na mis-
trovství republiky. Josef Zátka podlehl trochu atmosféře, ne 
vždy se trefil do terče, a tak díky průměrné střelbě skončil na 
12. a 11. místě, což v konkurenci 30 závodníků byl stejně 
úspěch.  
 Minulý víkend 10. - 12. 2. 2017 závodilo žactvo v Jablonci 
nad Nisou. První den se jel sprint. Dařilo se Honzíkovi Zátkovi, 
dobře střílel a dařilo se mu i na lyžích a bylo z toho 11. místo. 
Na Jirkovi Rozsypalovi a Jitce Gittlerové se projevilo onemoc-
nění, a tak skončili v závěru startovního pole. Jen pro zajíma-
vost - v kategoriích startovalo po 60 závodnících. V neděli žac-
tvo závodilo v nové disciplině biatloncrosu. V podstatě je to 
sprinterský závod přes umělé překážky, se slalomem do kopce      
i z kopce, v jízdě pozadu a podobně. Opět uspěl Jan Zátka,            

s minimální ztrátou byl na 14. místě.  
 

J. Půlkrab - Klub biatlonu Kamenický Šenov 

Dvě zlaté, jednu bronzovou a národní rekord přivezli závodníci  
SK Olymp Fitness Nový Bor z Mistrovství České republiky  

v klasickém RAW benčpresu  
 Mistrovství v kategoriích masters, dorostenci a junioři 
se konalo 5. února 2017 ve Svitavách. Novoborský spor-
tovní klub na něm reprezentovali dva zástupci. Aleš Košťál 
(1974) si „vyzvedal“ výkonem 142,5 kg zlato v  masters 1, 
hmot. kat. do 74 kg. Josef V. Vážný (1952) získal zlatou 
medaili v masters 3, hmot. kat. do 120 kg výkonem 155 kg. 

V absolutním pořadí 
masters 3 se tím zařadil 
na bronzovou pozici. 
Výkon 155 kg je sou-
časně novým národním 
rekordem. 
 
Livie Vážná Hofmanová 

 

Aleš Košťál  
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Josef V. Vážný bronzová medaile 

Josef V. Vážný zlatá  medaile 

Josef V. Vážný zlatá  medaile 
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placená inzerce 
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